
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2025-02-12 10:36:27

MinistrulEnergiei: Ne asteptam ca pâna la finalul saptamânii viitoare sa avem o

decizie finala privind mecanismul de plafonare a preturilor 

Decizia privind mecanismul de plafonare a  preturilor la energie electrica si gaze naturale va fi luata în

Guvern  si ne asteptam ca pâna la finalul saptamânii viitoare sa avem o decizie  finala, a declarat ministrul

Energiei, Sebastian Burduja. 

"Asa cum am declarat de la început, decizia privind mecanismul de  plafonare a preturilor la energie electrica si

gaze naturale va fi luata  în Guvern dupa adoptarea bugetului, în baza scenariilor discutate si  analizate înca de la

mijlocul anului trecut. Deci, ne asteptam ca pâna  la finalul saptamânii viitoare sa avem o decizie finala. Un lucru

este  cert, scopul nostru este sa ne asiguram ca fiecare familie are acces la  energie la un pret acceptabil, în masura

necesara pentru stabilitatea  bugetelor familiilor si fara a deveni o povara pentru gospodarii si  mediul economic

românesc", a scris Burduja marti, pe pagina sa de  Facebook.

Ministrul Energiei a reamintit ca sunt mai multe scenarii, printre care  extinderea actualului mecanism pe o

perioada tranzitorie (scenariul de  baza) sau directionarea masurilor de sprijin preponderent catre  consumatorii

vulnerabili, sub forma cardurilor de energie, lucru  detaliat si în programul de guvernare. Burduja a precizat, însa,

ca nu  s-a luat nicio decizie cu privire la cardurile de energie.

"În ultima perioada au aparut informatii în spatiul public despre  cardurile de energie care ar urma sa fie distribuite

în 2025. Este  important sa clarific situatia: nu s-a luat nicio decizie oficiala în  aceasta privinta. Este important sa

analizam de zece ori si sa luam cea  mai buna decizie. Ştiu ca nerabdarea este mare si va asigur ca lucram  aplicat,

pe modele complexe, pentru a identifica cea mai buna solutie.  Un lucru este cert: în acest moment stim care sunt

scenariile dintre  care trebuie sa alegem varianta cea mai potrivita pentru a pastra un  echilibru între bugetul de stat

si gradul de suportabilitate al  consumatorilor si al participantilor la piata. Ele vor fi discutate cu  toate entitatile

relevante din sector, iar o decizie se va lua în Guvern  si va fi comunicata public, clar si raspicat", a mai aratat

sursa  citata.

Burduja a subliniat, totodata, ca se are în vedere restabilirea  functionarii normale a pietei libere, într-o maniera

rationala si  graduala, astfel încât sa fie evitate dinamicile bruste ale facturilor  la energie. Acesta a explicat ca pe

piata de energie înca este o  situatie instabila iar pretul gazelor a crescut în ultima perioada pe  principalele burse,

urmare a tensiunilor geopolitice din regiune, a  deciziilor Federatiei Ruse si a gradului de înmagazinare la nivelul 

întregii Uniuni Europene.

"Polonia, de exemplu, a prelungit mecanismul de plafonare a preturilor  la energie pâna la 30 septembrie 2025. Şi

noi trebuie sa raspundem în  mod continuu la schimbarile care au loc pe piata si sa luam deciziile  corecte cu

privire la formele de sprijin suplimentar pentru consumatorii  de energie. Subliniez înca o data ca mecanismul

actual a facut ca  românii sa plateasca printre cele mai mici preturi din Uniunea  Europeana. Platim al 4-lea cel mai

mic pret la energie electrica si al  5-lea cel mai mic la gaze naturale, pe datele Eurostat. Solutia corecta -  singura -

pentru preturi mai mici în facturi este cresterea capacitatii  de productie energie electrica si gaz în România. De

aceea am lansat  cel mai ambitios plan de investitii de dupa 1989, cu peste 14 miliarde  euro fonduri europene

atrase pentru sistemul energetic national. Fiecare  MW nou înseamna o sansa mai mare pentru facturi mai mici

pentru români  si pentru companiile românesti. Efectele pozitive ale acestor proiecte  se vor simti în anii ce vor

urma", a mai sustinut Sebastian Burduja.

Legea bugetului de stat pe anul 2025 a fost publicata luni în Monitorul  Oficial. Bugetul Ministerului Energiei

beneficiaza de o crestere de  aproximativ 150% fata de anul trecut, cei mai multi bani fiind alocati  pentru
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finantarea investitiilor din Fondul pentru modernizare si PNRR.
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